
Protokół Nr L / 2022 

sesji Rady Miejskiej w Opatowie 

odbytej w dniu 02 grudnia 2022 roku 

 

 

Sesję rozpoczęto o godz. 12.20 a zakończono o godz. 17.40.  

 

W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście w osobach: 

1. Pan Grzegorz Gajewski –  Burmistrz Miasta i Gminy Opatów, 

2. Pan Marcin Słapek – Zastępca Burmistrza Miasta i Gminy Opatów, 

3. Przewodniczący jednostek pomocniczych Gminy Opatów – wg. Listy obecności (stanowi zał. do   

Protok.) 

4. Kierownicy referatów UMiG, kierownicy jednostek organizacyjnych Gminy oraz pracownicy 

UMiG w Opatowie. 

 

Porządek obrad sesji: 

 1. Otwarcie obrad  sesji. 

 2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 3. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

 4. Zatwierdzenie Protokołu z poprzedniej sesji Rady Miejskiej w Opatowie.  

 5. Informacja dotycząca wykorzystania środków zewnętrznych w zakresie realizacji 

inwestycji w Gminie. 

 6. Informacja dotycząca współpracy z organizacjami pozarządowymi i wsparcia finansowego 

z Gminy Opatów. 
 7. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia – schroniskach dla osób bezdomnych  lub 

schroniskach dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi, 

b) przystąpienia Gminy Opatów do realizacji programu „ Asystent osobisty osoby 

niepełnosprawnej” – edycja 2023 w ramach Funduszu Solidarnościowego, 

c) przystąpienia Gminy Opatów do realizacji Programu „ Opieka Wytchnieniowa” – edycja 2023 

w ramach Funduszu Solidarnościowego, 

d) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego powierzenia Gminie Iwaniska 

zadania w zakresie organizacji gminnych przewozów pasażerskich na liniach 

komunikacyjnych obejmujących swoim zasięgiem obszar Gminy Iwaniska i Gminy Opatów, 

e) zmieniająca uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków i zasad 

korzystania oraz stawki opłat  za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Opatów, 

f) przyjęcia programu współpracy Gminy Opatów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi 

podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w 2023 roku, 

g) zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Opatowie, 

h) zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Opatowie i Zochcinku, 

i) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

j) poboru w drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego, 

określenia inkasentów, terminów płatności dla inkasentów oraz ustalenia wysokości 

wynagrodzenia prowizyjnego za inkaso, 

k) obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok podatkowy 

2023 na obszarze Gminy Opatów, 

l) zmian w budżecie Gminy Opatów na 2022 rok – Projekt I, 

 ł)    zmian w budżecie Gminy Opatów na 2022 rok – Projekt II, 

m) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Opatów na lata 2022 – 2035 – Projekt I, 

n) zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół i placówek 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Opatów, 



o) określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą  do ustalenia zwrotu 

rodzicom kosztu przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych, o których 

mowa w art.32 ust.6 i art.39 ust.4 i ust.4a ustawy z dnia 14 grudnia 2019 roku – Prawo 

oświatowe, 

1. Sprawozdanie Burmistrza Miasta i Gminy Opatów  z działalności za okres pomiędzy sesjami. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Wolne wnioski, sprawy różne i informacje. 

4. Zamknięcie obrad sesji. 

 

 

  

 

 

Ad.1. 

Pani radna Beata Górecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej - dokonała otwarcia obrad L sesji Rady 

Miejskiej w Opatowie, powitała radnych Rady Miejskiej, Pana Grzegorza Gajewskiego – Burmistrza 

Miasta i Gminy, Pana Marcina Słapka – Zastępcę Burmistrza Miasta i Gminy, przewodniczących 

jednostek pomocniczych Gminy, pracowników Urzędu M i G oraz mieszkańców M i G Opatów. 

 

 

Ad.2. 

Pani radna Beata Górecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej - poprosiła radnych  o zalogowanie się 

terminalami do systemu. Na podstawie zalogowanych terminali do systemu i listy obecności 

stwierdziła prawomocność obrad sesji. W sesji uczestniczy 15 radnych na ogólną liczbę 15 radnych. 

Wykaz zalogowanych terminali do systemu przedstawia załącznik Nr 1 do Protokołu. Lista ustalenia 

kworum  stwierdzająca prawomocność obrad sesji przedstawia załącznik Nr 2 do Protokołu.  

 

 

Ad.3. 

 Pani  Beata  Górecka -  Przewodnicząca Rady  Miejskiej –  przedstawiła proponowany 

porządek obrad sesji w treści jw., wnosząc jednocześnie o wycofanie z porządku obrad sesji  

z pkt 7 ppkt m) – podjęcie uchwały – zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 2022 – 2035 – Projekt I, wnoszę 

jednocześnie o wprowadzenie do porządku obrad sesji w punkcie 7 ppkt p – uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Opatów na 2022 rok – projekt III, wnoszę o wprowadzenie do porządku obrad  w 

pkt 7 ppkt r – uchwały zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Opatów na lata 2022 – 2035 – po wprowadzonych zmianach. 

 

Rada Miejska przyjęła jednogłośnie bez użycia terminali wniosek o wycofanie z porządku 

obrad sesji z pkt 7 ppkt m) – podjęcie uchwały - zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 2022 – 2035 – Projekt I  , 15 

głosami ,,za’’, 0 głosów  ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’. W głosowaniu 

wzięło udział 15 radnych. 

 

Rada Miejska przyjęła jednogłośnie bez użycia terminali wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad sesji w pkt 7 ppkt p – uchwały w sprawie – zmian w budżecie Gminy Opatów 

na 2022 rok – projekt III, 15 głosami ,,za’’, 0 głosów  ,,przeciwnych’’ i 0 głosów 

,,wstrzymujących się’’. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

 

Rada Miejska przyjęła jednogłośnie bez użycia terminali wniosek o wprowadzenie do 

porządku obrad sesji w pkt 7 ppkt r uchwały – zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów  na lata 2022 – 2035 – po wprowadzonych 



zmianach, 15 głosami ,,za’’, 0 głosów  ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’. W 

głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 

 

W tym miejscu obrad sesji głos zabrał: 

 

p. radny Rafał Schab poprosił p. Burmistrza  czy byłaby możliwość wyjaśnienia głosowania 

nad poprawkami. 

 

p. przewodnicząca odpowiadając poinformowała, iż przed głosowaniem poprawek jeszcze raz 

wszystko wyjaśni.  

 

Rada Miejska przyjęła jednogłośnie w trybie głosowania jawnego imiennego 

zaproponowany porządek obrad sesji po wprowadzonych zmianach, 15 głosami ,,za’’, 0 

głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’. W głosowaniu wzięło udział 15 

radnych. Imienne głosowanie przyjęcia porządku obrad sesji przedstawia załącznik Nr 3 do 

Protokołu. 
 

 

Ad. 4. 

Pani Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – poinformowała, że nie wpłynęły do niej 

żadne uwagi do Protokołu z sesji Rady Miejskiej odbytej w dniu 28 października 2022 roku.  

 

 

Rada Miejska zatwierdziła jednogłośnie bez wniesienia uwag Protokół Nr XL IX/2022 sesji Rady 

Miejskiej w Opatowie odbytej w dniu 28 października 2022 roku, 15 głosami „za”, 0 głosów 

,,przeciwnych’’ i 0 głosów „wstrzymujących się’’. W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Imienne 

głosowanie zatwierdzenia Protokołu przedstawia załącznik Nr 4 do Protokołu. 

 

 

Ad.5. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej - poinformowała iż, informacje 

dotyczącą wykorzystania środków zewnętrznych w zakresie realizacji inwestycji w Gminie przedstawi 

p. Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy Opatów .( stan. zał. do Protokołu ). 

 

W tym punkcie głos zabrał p. Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy Opatów – 

zaproponował iż, w tej sesji  jest bardzo naładowany program, a materiały w sprawie punktu 5 

porządku obrad sesji zostały wysłane radnym w materiałach online, a także zostały szczegółowo 

omówione na Komisji Budżetu i Finansów, poinformował, że jeśli radni nie mają pytań to nie będzie 

zabierał cennego czasu. 

 

                                              Radni nie wnosili pytań do tego punktu. 

 

Ad.6. 

Pani Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej -   poinformowała iż, informacje dotyczącą 

współpracy z organizacjami pozarządowymi i wsparcia finansowego z Gminy Opatów została 

przekazana radnym w materiałach online, a także została omówiona na Komisji Budżetu i Finansów 

Rady Miejskiej. (stan. zał. do Prot.) 

 

 

 

                                               Radni nie wnosili pytań do tego punktu. 

 

  Ad.7. 



 

a) Pani  Dominika Kędziora  –  Kierownik OPS  –  przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie 

uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia odpłatności za 

pobyt w ośrodkach wsparcia – schroniskach dla osób bezdomnych lub schroniskach dla osób 

bezdomnych z usługami opiekuńczymi, 

 

Pani Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 

Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię 

Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Protokołu). 

 
 

Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/437/2022 w sprawie zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia 

odpłatności za pobyt w ośrodkach wsparcia – schroniskach dla osób bezdomnych lub schroniskach dla 

osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi,  15 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów 

,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. W głosowaniu wzięło udział 15 

radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr  7a do Protokołu.  

   

 

 

b)  Pani  Dominika Kędziora  –  Kierownik OPS  –  przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie  

przystąpienia Gminy Opatów do realizacji Programu „ Asystent osobisty osoby niepełnosprawnej” 

edycja 2023 w ramach Funduszu Solidarnościowego , 

 

Pani radna Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia 

i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię 

Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Protokołu). 

 
 

Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały. 

 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/438/2022 w sprawie  przystąpienia Gminy Opatów do realizacji Programu „ Asystent osobisty 

osoby niepełnosprawnej” edycja 2023 w ramach Funduszu Solidarnościowego,  15 głosami ,,za’’, 0  

głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. W 

głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr  7b do Protokołu.  

  

 

 

c) Pani  Dominika Kędziora  –  Kierownik OPS  –  przedstawiła  projekt  uchwały w sprawie 

przystąpienia Gminy Opatów do realizacji Programu „ Opieka Wytchnieniowa” – edycja 2023 w 

ramach Funduszu Solidarnościowego,  

 

Pani Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 

Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię 

Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Protokołu). 

 
 

 

                          Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały. 



 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/439/2022 w sprawie  przystąpienia Gminy Opatów do realizacji Programu „ Opieka 

Wytchnieniowa” – edycja 2023 w ramach Funduszu Solidarnościowego, 15 głosami ,,za’’, 0  głosów 

,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. W 

głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr  7c do Protokołu.  

  

 

d) Pan Hubert Dziadczykowski – Sekretarz gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego powierzenia Gminie Iwaniska  zadania w 

zakresie organizacji gminnych przewozów pasażerskich na liniach komunikacyjnych obejmujących 

swoim zasięgiem obszar Gminy Iwaniska i Gminy Opatów, 

 

Pani Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 

Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię 

Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Protokołu). 
 

 

 

        Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały  

 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/440/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia dotyczącego powierzenia 

Gminie Iwaniska  zadania w zakresie organizacji gminnych przewozów pasażerskich na liniach 

komunikacyjnych obejmujących swoim zasięgiem obszar Gminy Iwaniska i Gminy Opatów, 15 

głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik 

do Protokołu.  W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 

7d do Protokołu. 

 

 

e) Pan Hubert Dziadczykowski – Sekretarz gminy – przedstawił projekt uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz 

stawki opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym 

jest Gmina Opatów, 

 

 

Pani Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 

Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawił pisemną, pozytywną opinię 

Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Protokołu). 
 

 

 

        Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały  

 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/441/2022 zmieniającą uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków 

i zasad korzystania oraz stawki opłat za korzystanie z przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Opatów, , 15 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 

głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu.  W głosowaniu wzięło udział 13 

radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 7e do Protokołu. 

 



 

f) Pan Jarosław Czub – Kierownik Referatu RŚP -  przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

współpracy Gminy Opatów z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego  w 2023 roku, 

 

Pani Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 

Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawiła pisemną, pozytywną opinię 

Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Protokołu). 

 

 
 

        Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały  

 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/442/2022 w sprawie przyjęcia współpracy Gminy Opatów z organizacjami pozarządowymi oraz 

innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego  w 2023 roku, 15 głosami ,,za’’, 0  

głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu.  W 

głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 7f do Protokołu. 

 

 

g) Pan Hubert Dziadczykowski – Sekretarz gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Opatowie, 

 

 

Pan Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie -

przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. 

zał. do Protokołu). 

 

 
      Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały   
 

 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/443/2022 w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Opatowie , 

15 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi 

załącznik do Protokołu.  W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Imienne głosowanie przedstawia 

załącznik Nr 7g do Protokołu. 

 

 

h) Pan Hubert Dziadczykowski – Sekretarz gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Opatowie i Zochcinku, 

  

 

Pan Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie -

przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. 

zał. do Protokołu). 

 

 
 

 

                          Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały 



 
Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/444/2022 w sprawie zawarcia kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości położonej w Opatowie i 

Zochcinku, 15 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która 

stanowi załącznik do Protokołu.  W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. Imienne głosowanie 

przedstawia załącznik Nr 7h do Protokołu. 

 

 

i) Pani Martyna Rusak – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

stawek podatku od nieruchomości, 

 

 

Pani Beata Górecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej – poinformowała iż, do Rady Miejskiej w 

Opatowie wpłynęła poprawka do projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 

od nieruchomości, którą złożył p. Rafał Schab – Radny Rady Miejskiej w Opatowie, p. 

przewodnicząca poprosiła radnego p. Rafała Schab o przedstawienie poprawki do projektu wraz z 

uzasadnieniem.  

 

 

Pan Rafał Schab - radny Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawił poprawkę do w/w projektu 

uchwały wraz z jej uzasadnieniem. 

 

 

Pani Beata Górecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej - poinformowała iż, poprawka do w/w 

projektu uchwały była omawiana na posiedzeniu Komisji Budżetu i Finansów w dniu dzisiejszym i 

opinię do poprawki przedstawi p. Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów w 

Opatowie.  

 

 

Pan Jacek Cheba - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie 

przedstawił pisemną negatywną opinię komisji do przedłożonej poprawki w/w uchwały. (stan. zał. do 

Protokołu.) 

 

 

Pani Beata Górecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej – otworzyła dyskusję nad przedłożoną 

poprawką do projektu w/w uchwały. Głos w dyskusji zabrali: 

 

 

Pan radny Andrzej Adamski – zabierając głos powiedział, że wniesiona poprawka do w/w uchwały 

wprawdzie obniża dochody gminy, ale uchwała o podwyższeniu podatku rolnego i nieruchomości  jest 

konieczna. Radny powiedział, że na komisji listopadowej pytał o plan wydatków inwestycji 

rozbudowy OOK w Opatowie. Powiedział, iż nie widzi potrzeby rozbudowy OOK tylko remontu 

dachu, który faktycznie przecieka i jest w fatalnym stanie. Powiedział również, że jeżeli wszyscy 

mamy płacić wyższe podatki to może gmina na takich wydatkach powinna też zaoszczędzić. 

 

 

Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy Opatów – poinformował, iż udzieli odpowiedzi 

na pytania p. radnego A. Adamskiego, a także wyjaśni skąd wzięła się taka stawka podatku od 

nieruchomości a także podatku rolnego. Powiedział, że chce wyjaśnić stanowisko w sprawie dwóch 

uchwał a także odpowiedzieć na pytania p. radnego A. Adamskiego. Burmistrz przekazał, iż stajemy 

przed ogromnym wyzwaniem i to co państwo dziś zdecydują będzie miało ogromny wpływ na dalsze 

funkcjonowanie naszej gminy. Powiedział, że stawki podatku od nieruchomości oraz podatku rolnego 

nie wzięły się z sufitu. Przekazał że nie było tak że usiedli z p. Burmistrzem M. Słapkiem oraz p. 

Skarbnik M. Rusak i powiedzieliśmy a może tyle. Te stawki podatku od nieruchomości oraz podatku 

rolnego są efektem bardzo dokładnego przeliczenia potrzeb gminy związanych z tym o czym bardzo 



słusznie poinformował p. radny p. A. Adamski. Stawki te zostały bardzo dokładnie przeliczone by nie 

obciążyć za bardzo naszych mieszkańców gminy. Przekazał także, iż inflacja na dzień dzisiejszy 

wynosi 18% a za chwilę może wynosić 20%, natomiast my chcemy tylko zapewnić gminie 

finansowanie na tym samym poziomie na którym państwo zgodziliście się rok temu.  

Następnie Burmistrz poinformował o projekcie w którym znajduje się inwestycja w sprawie 

rozbudowy OOK. Przekazał że jeżeli chodzi o ten projekt to nie możemy go ograniczyć. Powiedział iż 

te 700 tys zł które musimy dołożyć do remontu OOK to 10% całości inwestycji. W tej inwestycji jest 

również budowa dawnego gwarku opatowskiego który pozwoli na życie towarzyskie mieszkańców o 

także młodzieży i dzieci. Powiedział że następnym pomysłem jest stworzenie kina. Dużą potrzeba jest 

zrobienie remontu dachu OOK ponieważ jest w fatalnym stanie oraz potrzebna jest modernizacja Sali 

widowiskowej która pamięta lata osiemdziesiąte. Przekazał że w tym projekcie są także budowa i 

remonty czterech świetlic wiejskich: Brzezie, Karwów, Kornacice, Podole oraz budowa placu zabaw 

w Strzyżowicach. Na ten projekt Gmina dostała dofinansowanie z Polskiego Ładu i on musi być 

zrealizowany. Przechodząc do kwestii samego podatku rolnego jak i nieruchomości przygotowaliśmy 

dla państwa dane które pozwolą zobrazować państwu te stawki podatku które zaproponowaliśmy. 

Powiedział że wolałby uniknąć tego typu dyskusji ale musi powiedzieć co przysłowiowo leży mu na 

sercu. Ta dyskusja nie będzie łatwa ale musi ja przeprowadzić. Poinformował ze problemem naszych 

mieszkańców chociaż maja oni do tego prawo a także w części radnych polega na tym ze 

przyzwyczailiśmy się wymagać od gminy usług komunalnych na poziomie Warszawy, przy 

opodatkowaniu na poziomie przysłowiowej Koziej Wólki jeżeli takowa miejscowość istnieje. 

Powiedział że wójt Koziej Wólki dysponuje dużo większym potencjałem majątkowym na jednego 

mieszkańca niż Burmistrz Opatowa. W rankingu miesięcznika Wspólnota który wskazuje opłaty jakie 

ponoszą mieszkańcy Opatowa z tytułu podatków wynika że jesteśmy na 33 miejscu w Polsce to mówi 

ze nie mamy wysokich podatków. Następnie Burmistrz przedstawił z przygotowanej tabeli kwoty 

dochodów własnych gmin takich jak: Ożarów, Baćkowice, Wojciechowice, Iwaniska, Lipnik, 

Sadowie, Tarłów oraz Opatów. Jesteśmy najmniej zamożna gmina i nie chodzi tutaj o mieszkańców. 

Ściągamy najniższe podatki, a jednocześnie realizujemy bardzo dużo inwestycji w gminie. Burmistrz 

zadał pytanie czy odkąd został Burmistrzem tej gminy jest jakaś inwestycja przy której zmarnował 

publiczne pieniądze? Dodał również iż dług gminy Opatów od roku 2018 zmniejszył się o 29 % przez 

cztery lata jego kadencji. Powiedział ze jesteśmy pierwszym samorządem od dwudziestu lat który nie 

zadłużył gminy mimo tego ze nie poruszamy się w dobrych warunkach gospodarczych. Następnie 

poinformował ze wniesiona poprawka do uchwały przez p. radnego R. Schaba to przepisane nasze 

uzasadnienie do uchwały z naszego projektu. Powiedział iż funkcja która pełni wiąże się z ogromna 

odpowiedzialnością za przyszłość naszej Gminy, nie z patrzeniem przez pryzmat swojej działalności. 

Przekazał że każdy radny składał ślubowanie, w którym ślubował że ze będzie sprawował swoje 

obowiązki  mając na uwadze dobro naszej gminy a także naszych mieszkańców. Powiedział ze dla 

niego dobrem dla mieszkańców jest kawałek dobrej drogi, nowa świetlica wiejska, kanalizacja nowe 

oświetlenie uliczne czy basen. Dla burmistrza dobro mieszkańców to nie 100 – 200 zł które zostanie w 

portfelu tylko właśnie te inwestycje które  pomagają nam lepiej żyć.  

W tym miejscu zwrócił się do radnej p. Magdaleny Masternak i powiedział że gmina buduje z 

własnych środków garaż dla ochotników straży pożarnej w Pani miejscowości, w najbliższym czasie 

będzie budowana również świetlica wiejska oraz będzie dofinansowane kupno samochodu dla OSP. 

Następnie powiedział że propozycje poprawki które złożył radny p. Rafał Schab  powodują wyrwę w 

budżecie. Od tego zależy jak nasza gmina będzie wyglądała za kilkanaście lat. Zapytał radnego p. 

Rafała Schab czy boi się o stanowisko radnego w przyszłej kadencji jak również ma odczucie ze 

zaczyna się kampania wyborcza i stąd te wniesione poprawki ? Przekazał że na dzień dzisiejszy 

prowadzimy inwestycje na ok. 20 mln zł, a propozycja radnego p. Rafała Schab osłabia gminę która 

potrzebuje tzw. kopa, którego my chcemy jej dać. Przekazał że sąsiednie gminy Lipnik, Sadowie, maja 

większe podatki, niż teraz obecnie te które my proponujemy. Poinformował że nie boi się podejmować 

niepopularnych decyzji a także nie boi się stracić stanowiska ponieważ myśli o Gminie na przełomie 

nie jednego roku tylko kilkudziesięciu lat i jest za nią odpowiedzialny. Natomiast jeśli ktoś boi się 

podjąć tą decyzje i zagłosuje za wniesieniem poprawek do uchwały nigdy nie powinien znaleźć się w 

samorządzie. Na tym zakończył swoja wypowiedź. 

 



Pan radny Andrzej Adamski –  przekazał, że chciałby sprostować, iż w tamtym roku nie głosował za 

budżetem. Przekazał ze jego zdaniem tworzymy bardzo duże wydatki, sprawdzając w planie 

finansowym gminy. Powiedział że możemy różnić się  w tej kwestii kiedy planować i realizować te 

wydatki. Poinformował ze faktycznie gmina w przyszłym roku budżetowym musi dołożyć 8 mln. zł 

do budowy basenu. 

 

 

Pan radny Rafał Schab - powiedział, że postara się odnieść do spraw które poruszył p. Burmistrz. 

Radny przede wszystkim odniósł się do spraw finansowych, dlaczego dopuszczane jest do sytuacji w 

której w budżecie nie ma pieniędzy. Powiedział że jako radni nie możemy sobie pozwolić wmówić ze 

przez nas zabraknie pieniędzy w budżecie gminy. Powiedział że mowa jest tutaj o kwocie 600 tys zł, a 

przecież co roku są zmiany do budżetu które realizujemy przez cały rok budżetowy. Jest przekonany o 

tym, że mając p. skarbnik na pewno znajdzie taką kwotę która zasili budżet naszej gminy. Budżet 

planowany nie równa się z budżetem wykonanym na koniec. Poinformował, że Burmistrz mówi o 

inflacji która jest na poziomie 18 % a zaraz będzie 20% a tak naprawdę nikt tego nie wie jak to się 

zakończy. Przekazał ze GUS informuje że inflacja ma się zmniejszyć. Przekazał że w tamtym roku 

była już podwyżka podatku właśnie o inflację. Powiedział ze jego zdaniem powinniśmy zarówno 

budżet jak i wydatki przeprowadzać w bardziej rozsądnym stopniu. Dodał iż dopiero teraz zostało 

przedstawione radnym zestawienie wydatków które gmina musi ponieść z podjętymi  inwestycjami. 

Poprosił o wyjaśnienie projektu na 10 mln zł. Powiedział ze jego zdaniem wprowadzona 

dwukadencyjność jest błędem ponieważ wprowadza ona presję aby zrobić jak najwięcej inwestycji. 

Stwierdził że właśnie on jako radny jest odpowiedzialny ponieważ podejmuje decyzje przemyślane a 

także chciałby by bardziej odpowiedzialnie wydawać pieniądze na inwestycje. 

 

 

Pan radny Marek Rysiak - powiedział, ze postara się wyjaśnić p. Burmistrzowi dlaczego rada 

podzieliła się co do wniesionej poprawki do uchwały przez p. radnego Rafała Schaba.  Przede 

wszystkim radny poprosił o przygotowanie sprawozdania z wykonanych inwestycji na 

poszczególnych okręgach. Poinformował, że na inwestycje które były zaplanowane w moim okręgu 

czeka cztery lata. Dodał również że za te inwestycje które się zrealizowały w stosownym czasie 

podziękował. Zwrócił się iż prosił o inwestycje w Nikisiałce Małej  oraz Karwowie i niestety terminy 

tych inwestycji cały czas są przekładane.  Zwrócił się do Burmistrza Grzegorza Gajewskiego iż 

kalendarz wyborczy nie kłamie i wybory są za 1,5 roku, dodał że problemem nie są nadchodzące 

wybory. Powiedział iż nie raz prosił by sprawiedliwie dokonywać podziału inwestycji na 

poszczególne okręgi i na pewno tego problemu by nie było. Pan Radny odniósł się także do zestawień 

finansowych w sprawie podatku rolnego i nieruchomości mówiąc, że trzeba by było to dłużej 

analizować by dojść do konsensusu. 

 

Pan radny Wiesław Suska – zabierając głos powiedział że wiele już zostało powiedziane oraz że on 

swoje zdanie w tej sprawie wyraził na komisji budżetu i finansów Rady Miejskiej w której 

uczestniczył. Jednocześnie poprosił i zaznaczył, że następny rok jest rokiem wyborczym, budżet 

będzie uchwalany przez tę radę miejską i to my będziemy go częściowo realizować. Poprosił także by 

wszystkie siły i środki poświęcić na realizację rzeczywistych potrzeb mieszkańców np. budowy dróg, 

wymiana oświetlenia, oraz dołożenie lamp oświetleniowych w miejsca w których ich w ogóle nie ma. 

Poinformował, że mieszkańcy mówią że w Gminie mamy trzy rodzaje oświetlenia ulicznego: Las 

Vegas, oświetlenie które spełnia normy a także oświetlenie którego po prostu nie ma.  

 

Pani radna Magdalena Masternak -  stwierdziła że faktem jest to że w jej okręgu wyborczym w tym 

roku zrealizowanych zostało bardzo dużo inwestycji i są zaplanowane następne, dodała że to nie ulega 

wątpliwości i w tym miejscu za nie podziękowała. Powiedziała że mieszkańcy bardzo długo czekali na 

te inwestycje jednocześnie płacąc podatki. Uważa natomiast, że nie można mówić że dużo się dzieje 

ponieważ był wiele lat nic nie działo się jeśli chodzi o inwestycje. Przekazała że ze sprzedaży Szkoły 

Podstawowej w Brzeziu było 330 tys zł i te pieniądze powinny zabezpieczyć środki na kolejne 

inwestycje w jej okręgu wyborczym. Przekazała że na komisji pytała p. Burmistrza czy następne 

inwestycje są zagrożone, na co otrzymała odpowiedź ze nie są zagrożone. Odniosła się również do 



roku 2019, kiedy procedowany był wniosek o podwyżki podatku, przekazała ze ona go nie popierała i 

wstrzymała się od glosowania. Radna zaproponowała by spotkać się i wspólnie wypracować plan 

działania i znalezienie innego rozwiązania. Potwierdziła że zawsze konsultuje się z mieszkańcami i 

zdaje sobie sprawę że Gmina potrzebuje tych pieniędzy, ale wie że mieszkańcy też nie mają pieniędzy. 

 

Pan radny Andrzej Żychowski – stwierdził, że bardzo dobrym pomysłem jest przygotowanie raportu 

na temat wykonanych inwestycji na poszczególnych okręgach wyborczych. Powiedział że prosi o to 

by na sesjach nie włączać w dyskusje tematu polityki ponieważ ten temat jest poza nami. Przekazał ze 

może warto przypomnieć sobie czasy demagogów. Wypowiedział się w kwestii  inwestycji iż jego 

zdaniem to jak one są zrobione wyjdzie tak naprawdę za parę lat, natomiast on bardziej skupił by się 

na tym by dbać o każda złotówkę w ten sposób by na etapie realizacji inwestycji kontrolować i 

sprawdzać jak ona została wykonana, ponieważ jak wiemy dach na budynku SP ZOZ był już nie raz 

remontowany a wciąż przecieka i jest do ponownego remontu.  

 

Pan radny Dawid Kargulewicz – zabierając głos przekazał iż nie interesuje go kampania wyborcza 

ponieważ najprawdopodobniej nie będzie w niej startował. Dodał ze Gmina dla niego to nie instytucja 

tylko środowisko lokalne, którego głos bierze pod uwagę. Zaznaczył że gdyby był na stanowisku p. 

burmistrza zaproponował by takie  samo rozwiązanie, lecz nie jest natomiast jest radnym i 

reprezentuje społeczność lokalną. Zwrócił się do p. burmistrza i powiedział że kolejną propozycją 

inwestycji jest gwarek przy OOK, tylko pytanie czy ludzi będzie stać na kawę. 

 

Pan Burmistrz Grzegorz Gajewski – zabierając ponownie głos poinformował że w sprawie planu 

inwestycji prosił na początku kadencji. Powiedział że jeżeli chodzi o wypowiedz radnego p. A. 

Żychowskiego w sprawie remontu dachu SP ZOZ to nie działo się za jego kadencji. Odniósł się także 

do wypowiedzi radnej p. M. Masternak mówiąc ze prawda jest ze szkoła sprzedała się za 330 tys zł i 

ze te pieniądze miały wrócić do Brzezia, ale ze szkoły korzystała też ludność z Balbinowa, gdzie w 

tym roku oddaliśmy do użytku świetlicę właśnie dokładając te pieniądze. Natomiast jeśli chodzi o 

dalsze inwestycje nie są one zagrożone i na pewno będą zrealizowane. Przekazał ze jego celem będąc 

burmistrzem jest to by nie zadłużać gminy nie brać kolejnych kredytów. Odniósł się także do tego że 

nie można teraz zrezygnować np. z basenu ponieważ musielibyśmy oddać pieniądze z tych inwestycji 

które już wykonaliśmy. Dodał że basen jest częścią dużego projektu rewitalizacji Miasta i Gminy 

Opatów na który pozyskaliśmy 8 mln. zł. Następnie zwrócił się do do radnego p. W. Suski i 

podziękował mu za wypowiedź, zwrócił się również do radnego p. M. Rysiaka informując go że pod 

koniec kadencji nie będzie miał powodów do narzekania ponieważ dużo inwestycji jest 

zaplanowanych które będą na pewno zrealizowane. Powiedział ze gmina jest gotowa do ogłoszenia 

przetargów na te inwestycje. Następnie zwrócił się do radnego  p. Rafała Schaba że ma wrażenie że 

nie uważa pan na sesjach Rady Miejskiej, dodał że nie da się znaleźć 600 tys zł. Przekazał że od roku 

2016 podatki były podniesione w niewielkim stopniu. W roku 2022 musimy zakończyć inwestycje 

które są już w realizacji. Dodał że Gmina ma wydatki majątkowe i wydatki bieżące. 

 

Pani Skarbnik Gminy Martyna Rusak – zabierając głos powiedziała że  to ona pierwsza zderza się 

z problemem dochodów i wydatków bieżących w gminie i postara się wyjaśnić dlaczego  takie stawki 

podatków  zostały zaproponowane. Przekazała że największym problem jest zróżnicowanie właśnie 

tych dwóch pozycji czyli dochodów i wydatków bieżących . Argumentem jest to że dochody bieżące 

nie mogą  niższe niż wydatki bieżące. Dodała że gmina wykonuje zadania zgodnie z ustawą o 

samorządzie gminnym. Zwróciła uwagę że jeżeli chodzi o wysokość stawek podatku nie można 

patrzeć w perspektywie jednego roku budżetowego, lecz kilkunastu lat. Od 2021 roku istnieje 

dokument taki jak Wieloletnia Prognoza Finansowa i ona odkrywa potrzeby i obowiązki wobec 

budżetu, jest ona dokumentem strategicznym oraz obowiązkowym. Przekazała że Wieloletnia 

Prognoza Finansowa przedstawia prognozę finansowa oraz możliwości inwestycyjne i zdolność 

kredytową w następnych latach. Dodała że zaproponowane wysokości stawek podatku o których 

mówimy zapewnia wzrost wpływów do budżetu gminy w wysokości 800 tys zł . Następnie 

przedstawiła trzy punkty które powinny zadecydować o podniesieniu stawek podatków: 

1.Wzrost cen za energię elektryczną, 

2. Wysokość odsetek od kredytu, 



3. wzrost wynagrodzenia minimalnego od 2023 roku. 

Na koniec zapytała jak skonstruować budżet na 2023 rok aby spełnić wymogi konstrukcji budżetu a 

także zaspokoić potrzeby mieszkańców. 

 

Pan radny Rafał Schab -  zabierając głos ponownie powiedział że nie jest w stanie zrozumieć tego 

dlaczego nie do końca został rozwiązany problem remontu dachu na budynku  Przychodni SP ZOZ o 

który prosiła p. Dyr. Marzena Kwapisz. Przekazał że z jego informacji wynika że przedsiębiorcy z 

naszej gminy też są w bardzo ciężkiej sytuacji i nie mogą liczyć na niczyja pomoc. Dodał że również 

tak jak radny p. D. Kargulewicz stoi po stronie słabszych czyli mieszkańców gminy. 

 

Pan Burmistrz Marcin Słapek – zabierając ponownie glos powiedział, że przekonany jest o tym ze 

każdy ma już przemyślane jak zagłosuje nad złożonymi poprawkami do uchwały, ale chciałby 

zaprezentować prezentację którą przygotował wraz z pracownikami urzędu ponieważ pozwoli to 

zobrazować mieszkańcom jak przełożą się proponowane stawki podatku na kieszeń jednego 

mieszkańca gminy. Prezentacja pokazała stawki podatku od nieruchomości oraz stawki podatku 

rolnego i ceny skupu żyta w Gminie Opatów w stosunku do ościennych gmin na dzień 4 listopada 

2022 roku. Dodał że proponowane stawki podatków na przyszły rok nie zaburzają tych proporcji, 

traktujemy każdego mieszkańca tak samo. Powiedział iż zgadza się z wypowiedzią radnego p. Rafała 

Schaba że przedsiębiorcy nie maja wsparcia, ale oni zawsze w związku z duża inflacja mogą podnieść 

cenę ostatecznego produktu. Przekazał by nie bać się podejmować trudnych decyzji, dodał iż kierunek 

rozwoju gminy określa Burmistrz, a to czy zawierzenia wejdą w życie to kompetencja rady gminy. 

Przekazał iż do tej pory uznawani jesteśmy jako wzór dla sąsiednich gmin. Na koniec dodał ze nie są 

cudotwórcami, wykazują się odpowiedzialnością i składają wnioski gdzie otrzymujemy 

dofinansowanie. Jednocześnie poprosił by każdy przemyślał i zastanowił się nad podjęciem dobrej 

decyzji. 

 

Pani radna Magdalena Masternak – odniosła się do statystyki podatku. 

 

 

Na tym zakończono dyskusję nad wniesioną poprawką radnego p. Rafała Schaba. 

 

 

Rada Miejska w Opatowie w wyniku przeprowadzonego głosowania bez użycia terminali odrzuciła 

złożoną poprawkę do uchwały Nr L/ 445/2022 w sprawie określenia stawek podatku od 

nieruchomości, 7 glosami  „za”, 0 głosów „przeciwnych”, i 1 głosem  „wstrzymującym się”. W 

głosowaniu wzięło udział 8 radnych. Na ogólna liczbę 8 radnych. 

 

 

i) Pani Martyna Rusak – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

stawek podatku od nieruchomości, 

 

 

Pan Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie -

przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. 

zał. do Protokołu).  

 

W tym miejscu o głos poprosiła radna p. M. Masternak – zapytała p. przewodniczącą czy 

teraz trzeba podjąć decyzję nad całą uchwałą. 

 

Pani Beata Górecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej odpowiedziała, że teraz trzeba zagłosować 

nad całą uchwalą. 

 

Pan Radny Rafał Schab - złożył formalny wniosek o 10 minutowa przerwę. 

 



Przewodnicząca poinformowała że jesteśmy w trakcie głosowania i prosi tylko o wyjście p. Rafała 

Schaba po czym nastąpiło głosowanie. Pan radny Rafał Schab wycofał wniosek formalny o przerwę. 

 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/445/2022 w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości,  , 9 głosami ,,za’’, 1  głos 

,,przeciwny’’ i 5 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu.  W głosowaniu 

wzięło udział 15 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 7i do Protokołu. 

 

 

              W tym miejscu p. Przewodnicząca Rady ogłosiła 10 minutowa przerwę w obradach. 

 

                            Po wznowieniu obrad po przerwie kontynuowano obrady sesji. 

 

 

 

 

 

j) Pani Martyna Rusak – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie poboru w 

drodze inkasa podatku od nieruchomości, podatku rolnego i podatku leśnego, określenia inkasentów, 

terminów płatności dla inkasentów oraz ustalenia wysokości wynagrodzenia prowizyjnego za inkaso, 

 

 

Pan Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie -

przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. 

zał. do Protokołu). 
 

 

 

                   Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały 

 

 
Pani Beata Górecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej – poinformowała iż, do Rady Miejskiej w 

Opatowie wpłynęła poprawka  do uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego na rok podatkowy 2023 na obszarze Gminy Opatów, którą złożył p. Rafał 

Schab – Radny Rady Miejskiej w Opatowie, p. przewodnicząca poprosiła radnego p. Rafała Schab o 

przedstawienie poprawki do projektu uchwały wraz z uzasadnieniem.  

 

Pan Rafał schab radny Rady Miejskiej - przedstawił   poprawki do w/w uchwały wraz z 

uzasadnieniem. 

 

 

Pan Waldemar Bocheński – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Rady 

Miejskiej w Opatowie -przedstawił pisemną, pozytywną opinię komisji do przedłożonej poprawki 

w/w uchwały. (stan. zał. do Protokołu.) 

 

 

Pan Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie -

przedstawił pisemną, negatywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. 

zał. do Protokołu). 
 

 

                          Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały 
 



 

 

Rada Miejska w Opatowie w wyniku przeprowadzonego głosowania bez użycia terminali odrzuciła 

złożoną poprawkę do uchwały Nr L/ 447/2022 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów 

wymiaru podatku rolnego na rok podatkowy 2023, 6 glosami  „za”, 7 głosów „przeciwnych”, i 1 

głosem „wstrzymującym się”. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Na ogólna liczbę 14 radnych. 

 

 

k) Pani Martyna Rusak – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie obniżenia 

średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na rok podatkowy 2023 ,  

 

 

Pan Waldemar Bocheński – Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa Rady 

Miejskiej w Opatowie -przedstawił pisemną, pozytywną opinię komisji do przedłożonej poprawki 

w/w uchwały. (stan. zał. do Protokołu.) 

 

 

 

Pan Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie -

przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. 

zał. do Protokołu). 

 
 

 

Pani Beata Górecka - Przewodnicząca Rady Miejskiej – otworzyła dyskusję nad  w/w uchwałą. Głos 

w dyskusji zabrali: 

 

 

 p. M. Masternak  radna Rady Miejskiej – zabierając głos powiedziała że formalnie nie da się 

zagłosować przeciw tej uchwale ponieważ to uchwała która mówi o obniżeniu ceny skupu żyta. 

 

 

p. W. Bocheński radny Rady Miejskiej – zabierając głos podziękował p. M. Masternak za wyjaśnienia 

w sprawie podejmowanej uchwały. Przekazał, że rada nie może teraz doprowadzić do rezygnacji z 

zaplanowanych inwestycji i nie można szukać pieniędzy okrężną drogą. Powiedział, że każdy głosuje 

według własnego sumienia czy przekonania. 

 

 

 

                     Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały 
               

 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/447/2022 w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 

rok podatkowy 2023 , 7 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 7 głosów ,,wstrzymujących się’’, 

która stanowi załącznik do Protokołu. W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. Imienne głosowanie 

przedstawia załącznik Nr 7k do Protokołu. 

 

 

 

l) Pani Martyna Rusak – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Opatów na 2022 rok – projekt I ,  

 



 

Pan Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie -

przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. 

zał. do Protokołu). 
 

 

      

                        Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały 

 

 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/448/2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 2022 rok – projekt II ,13 

głosami,,za’’,0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do 

Protokołu. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 7l 

do Protokołu. 

 

 

ł) Pani Martyna Rusak – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Opatów na 2022 rok – projekt II ,  

 

 

Pan Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie -

przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. 

zał. do Protokołu). 

 

 

 

                         Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały 

 

 
Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/449/2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 2022 rok – projekt II , 13 głosami 

,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do 

Protokołu. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 7ł 

do Protokołu. 

 

 

n) Pan Hubert Dziadczykowski – Sekretarz gminy – przedstawił projekt uchwały zmieniająca 

uchwałę w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli szkół i placówek oświatowych 

prowadzonych przez Gminę Opatów, 

 

 

Pani Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 

Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawiła pisemną, pozytywną opinię 

Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Protokołu). 

 

 

W tym miejscu głos zabrał  p. W. Suska radny Rady Gminy – zwrócił się do p. Burmistrza M. 

Słapka z zapytaniem czy widełki wynagradzania nie mogą być stałe. Po czym stwierdził, że 

co roku coraz więcej gmina dokłada do oświaty. 
 



p. Burmistrz M. Słapek odpowiadając na pytanie radnego wskazał że do roku 2019  obowiązywał taki 

regulamin dodał iż związane jest to z regulaminem szkoły. Wysokość tej kwoty pieniędzy w 

procentach wynosi nie mniej niż 5 %. Dodał, że jeżeli chodzi o widełki to charakter pracy ponad 

normatywnej np. zajęcia artystyczne oraz olimpiady. Poinformował również o zabezpieczonych 

środkach na poszczególne szkoły. Poinformował również że gmina zaoszczędziła 4,5 mil zł, które 

zostały wprowadzone na trwały majątek szkół. 

 

 

 

                        Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały 

 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/450/2022 w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie Regulaminu wynagradzania nauczycieli 

szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez Gminę Opatów, 12 głosami ,,za’’, 0  głosów 

,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. W 

głosowaniu wzięło udział 12 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 7n do Protokołu. 

 

 

 
o) Pan Hubert Dziadczykowski – Sekretarz gminy – przedstawił projekt uchwały , określenia stawki 

za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą  do ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu 

dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych, o których mowa w art.32 ust.6 i art.39 ust.4 i 

ust.4a ustawy z dnia 14 grudnia 2019 roku – Prawo oświatowe, 

 

 

 

Pani Małgorzata Szczepańska – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia i 

Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Opatowie – przedstawiła pisemną, pozytywną opinię 

Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. zał. do Protokołu). 
 

  

                        Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały 

 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/451/2022 w sprawie określenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu będącej podstawą  do 

ustalenia zwrotu rodzicom kosztu przewozu dzieci, młodzieży i uczniów do placówek oświatowych, o 

których mowa w art.32 ust.6 i art.39 ust.4 i ust.4a ustawy z dnia 14 grudnia 2019 roku – Prawo 

oświatowe, 12 głosami ,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która 

stanowi załącznik do Protokołu. W głosowaniu wzięło udział 12 radnych. Imienne głosowanie 

przedstawia załącznik Nr 7o do Protokołu. 

 

 

p) Pan Hubert Dziadczykowski – Sekretarz gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie , zmian 

w budżecie Gminy Opatów na 2022 rok – Projekt III, 

 

 

Pan Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie -

przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. 

zał. do Protokołu). 
 

 

                      Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały 



 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/452/2022 w sprawie zmian w budżecie Gminy Opatów na 2022 rok – Projekt III,  11 głosami 

,,za’’, 0  głosów ,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do 

Protokołu. W głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 7p 

do Protokołu. 

 

 

 

r) Pan Hubert Dziadczykowski – Sekretarz gminy – przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Opatów na lata 

2022 – 2035 – Projekt II 

 

 

Pan Jacek Cheba – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Opatowie -

przedstawił pisemną, pozytywną opinię Komisji do przedłożonego projektu uchwały. (stan. 

zał. do Protokołu). 
 

 

                    Radni nie zgłaszali uwag do przedłożonego projektu uchwały 

 

 

Rada Miejska podjęła jednogłośnie w trybie jawnego głosowania imiennego uchwałę  

Nr L/453/2022 w sprawie zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Opatów na lata 2023 – 2035 – Projekt II , 11 głosami ,,za’’, 0  głosów 

,,przeciwnych’’ i 0 głosów ,,wstrzymujących się’’, która stanowi załącznik do Protokołu. W 

głosowaniu wzięło udział 11 radnych. Imienne głosowanie przedstawia załącznik Nr 7r do Protokołu. 

 

 

 

Ad.8. 

Pan Grzegorz Gajewski – Burmistrz Miasta i Gminy – zabierając głos przedstawił sprawozdanie  

z działalności pomiędzy sesjami informując, że w tym okresie zarówno on i jego zastępca 

uczestniczyli w następujących spotkaniach i wydarzenia: spotkanie w sprawie remontu po 

byłym więzieniu, odbył się także odbiór prac na kompleksie sportowym w Szkole 

Podstawowej Nr 1. Uczestnictwo w Narodowym Święcie Niepodległości. W tym miejscu 

Burmistrz podziękował za organizację ogniska patriotycznego państwu Kędziorom, i p. Baran 

a także pracownikom OOK w Opatowie i p dyrektor Longinie Ordon. Uczestniczył we Maszy 

świętej  w Ptaknowie. Udział w Zarządzie Dorzecza Koprzewianki, następnie udział w 

spotkaniu wójtów, burmistrzów i prezydentów, reprezentujących region świętokrzyski - 

tematem spotkania były dodatki węglowe. Odbył się również odbiór wyremontowanej drogi 

w miejscowości Wąworków, odbył się odbiór placu zabaw przy Szkole Podstawowej Nr 2. 

Następnie odbyło się spotkanie ze związkami zawodowymi, oraz wzięcie udziału w 

uroczystości związanej z Dniem Pracownika Socjalnego. Dodał że odbyła się uroczystość 

wręczenia medali za długoletnie pożycie małżeńskie, odbył się akt notarialny w sprawie 

sprzedaży nieruchomości, a także spotkanie w sprawie wymiany oświetlenia. Odbyło się 

również spotkanie z przedstawicielami Gminy Żydowskiej, oraz spotkanie z 

przedstawicielami Banku Gospodarczego w sprawie realizacji projektu Polski Ład. Przekazał 

również informację iż z badań które zostały opublikowane przez specjalna jednostkę do tego 

uprawnioną wynika że Gmina Opatów znalazła się na 4 miejscu w Polsce jeśli chodzi o 

zanieczyszczenie rakotwórczą substancją. Efektem tego zjawiska jest to że niestety niektórzy 

mieszkańcy do opału budynków używają tego opału którym nie wolno palić. Dodał że to dla 



niego bardzo przykra wiadomość i na pewno trzeba zająć się tą sprawą, jednocześnie zwrócił 

się do mieszkańców by to oni zwracali uwagę na to czym opalają swoje mieszkania. 

Następnie powiedział ze odbyło się spotkanie w sprawie budowy mieszkań socjalnych, 

zaznaczył, że oddanych mieszkań byłoby ok. 107 mieszkań. Przekazał również że zostały 

otwarte oferty przetargowe na wyposażenie Centrum Templariuszy  po czym powiedział p. 

burmistrz że miasto Opatów doczeka się centrum historii templariuszy. Na tym zakończył 

sprawozdanie. 

 

 

 

 

 Radni nie zabierali głosu w tym punkcie obrad sesji. 

 

Ad. 9. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – poinformowała Radę, że 

interpelacje i zapytania na piśmie nie wpłynęły.  

 

 

Ad.11. 

W wolnych wnioskach, sprawach różnych  i informacjach głos zabrali: 

 
Pan Burmistrz Grzegorz Gajewski – podziękował za przyjęcie stawek podatków, i dodał że 

propozycje zostały dokładnie przemyślane oraz ze stawki nie odbiegają od innych gmin ościennych. 

 

 

 

 

Na tym zakończono realizację tego punktu obrad sesji. 

 

 

 

Ad.12. 

Pani radna Beata Górecka – Przewodnicząca Rady Miejskiej – przyjętą formułą dokonała 

zamknięcia  obrad L sesji Rady Miejskiej w Opatowie. 

 

 

 

 

Na tym Protokół zakończono. 

 

 

 

 

               Protokołowała:                                                                                    Przewodnicząca 

                       Rady Miejskiej w Opatowie 

              ( mgr Karolina Frejlich )        

  

                            ( mgr Beata Górecka ) 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

Pełny przebieg obrad sesji pod adresem: 

https://transmisjaobrad.info/videos/9552/sesja-rady-miejskiej-w-opatowie 


